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Szilveszteri buli 
a Dóm téren 

Munkatársunktól 
Az idén Budapest mellett 

Szeged, Kaposvár és Eszter-
gom is bekapcsolódik a köz-
ponti szilveszteri ünnepség-
be. „Álomalapítás 2001. Jó 
kedvvel, bőséggel" mottóval 
az O r s z á g i m á z s K ö z p o n t 
szervezi az óév búcsúztatá-
sá t . Az o r s z á g o s r e n d e z -
vényről és a szegedi progra-
mokró l volt szó a tegnapi 
sa j tó tá jékozta tón. - Az or-
szágos rendezvény összesen 
386 millió forintba kerül -
tudtuk meg Tóth István Zol-
tántól, az Országimázs Köz-
pont vezetőjétől. 

A szegedi programok az 
1879-e s n a g y á r v í z u tán i 
he lyreá l l í t ás ra épü lnek . A 
Dóm téren este 9-kor kez-
dődő műsorok gerincét adják 
az árvíz után segítő városok 

életét, kultúráját, szórakozá-
sát felelevenítő számok. így 
például a Molnár Dixieland 
Moszkvát idéző dalokat mu-
tat be, a Szegedi Nemze t i 
Színház művészei operettet 
és s anzon t é n e k e l n e k . Az 
előbbi Bécsre, míg az utóbbi 
Pár izsra emlékez te t . A re-
pertoárból nem hiányozhat a 
v i d á m , f i a t a los zene sem. 
Erről a Volvox, a Nyers és a 
Nevergreen gondoskodik. A 
műsort színesíti Gregor Ber-
nadett, Bornai Tibor, a Hóra 
Táncszínház fellépése is. Éj-
félkor, a Himnusz után tűzi-
játékot és lézer showt néz-
hetnek meg azok, akik szil-
veszter éjszakáján felkeresik 
a Dóm teret. 

Utána hajnalig tartó utca-
bálon köszönthetik az újévet 
a szegediek. 

Az alpolgármesterek válaszolnak 

Básthy nem volt fb-tag 
Dr. Bartha László pol-

gármester az elmúlt héten 
egy fórumon válaszolt az 
őt ért v á d a k r a , melyek 
Újhely i Is tván MSZP-s 
képviselő korábbi sajtótá-
jékoztatóján hangzottak 
el. Lapunk „Bartha rágal-
mazásért perli Újhelyit" 
című, december 15-én 
megjelent cikkében közöl-
tük a két fél álláspontját. 
Dr. Bartha László nyilat-
k o z a t á b a n két korábbi 
a l p o l g á r m e s t e r - dr . 
Csenke László és Básthy 
Gábor - nevét is emiitette. 
Az érintettek az alábbi-
akban kívánnak reagálni 
a polgármester állításai-

Básthy Gábor: „Dr. Bar-
tha László azt állította, hogy 
dr. Tímár László alpolgármes-
tert megelőzően tagja voltam 
a Duna-Tisza Regionális Be-
fektetési Rt. felügyelő-bizott-
ságának. Ez az állítás valót-
lan. A po lgá rmes te r úr 
könnyen ellenőrizhette volna, 
hogy alpolgármesteri megbí-
zatásom alatt semmilyen gaz-
dasági társaságban nem töltöt-
tem be vezető tisztséget, igaz-
gatóságoknak, ill. felügyelő-
bizottságoknak - így az emlí-
tett társaságnak sem - tagja 
nem voltam. A Duna-Tisza 
Regionális Befektetési Rt. fel-
ügyelő-bizottságában koráb-
ban az önkormányzatot az ak-
kor KDNP, jelen ciklusban 
MIÉP-KDNP színekben meg-
választott, most éppen a Fi-
dessze l s zöve t séges M D F 
képviselőcsoportjában tevé-
kenykedő dr. Farkas László 

képviselte. A polgármester úr 
ezen kijelentése miatt azonban 
sem rágalmazási, sem becsü-
letsértési pert indítani nem kí-
vánok, tévedése valószínűleg 
abból adódhat, hogy túlzottan 
lekötötte energiáit dr. Tímár 
László hasonló megbízatásai-
nak összeszámlálása. 

Dr. Csenke László: „Bartha 
László úr saját ügyében nyi-
la tkozot tak személyemben 
ér inte t tek. Ezért , és csakis 
ezért szólalok meg. Nem kívá-
nok ebben a politikai ügyben 
részt venni. Az igazsághoz 
azonban hozzátartozik, hogy 
a lpo lgá rmes t e rkén t , mivel 
nem volt abszolút többsége a 
delegáló pártnak, konszenzus-
politikára kényszerültem, ami 
azt jelentette, hogy a Fidesz, 
MDF, KDNP képvise lők 
egyetértése nélkül nem állt 
módunkban döntés t hozni . 
Abban az időben a szociális 
bizottságot illetve az egész-
ségügyi bizottságot az általam 
tisztelt Hargittai Rita képvi-
se lő asszony , va lamint dr. 
Szabó László képviselő úr ve-
zette. 

Természetesen igaz, hogy 
Bartha László úr cége, illetve 
volt cége ügyében az akkori 
megyei pénztárvezetés a köz-
tisztviselők jogállásáról szóló 
törvénnyel összhangban járt 
el. Az ügyről további adatokat 
nem kívánok nyilvánosságra 
hozni. Egyúttal tájékoztatom a 
szíves közvéleményt, hogy az 
országos pénztár által elvég-
zett vizsgálatnak a sajtóban 
közölt részletes eredményéről 
a megyei pénztár nem bírt tu-
domással." 

Hangulatos karácsonyt szeretne? 
A finomságokról mi gondoskodunk? 

- ünnepi díszítésű torták 
- diós, mákos betelik, kalácsok 
- fonott sós kalács 
- pozsonyi kifli 
- sós, édes aprósütemények. 

Újdonsáé: csokis, narancsos chips. 
SZEGED, KÁLUÁRIfl TÉR 32. 

nyitva: 2<Lén 7-12h . 31-én: 7-15h 

Telefonos rendelésfelvétel 8-20 óráifi: 62/443-884 
Kora reaaeli Í6-8J és késő esti f20-22J órákban 
ünnepi ügyeletes telefonszámunk: 30/239-7304. . 

A menza ördögei 

Lehet-e jó a koszt? 

Ha iskolanap, akkor délidőben megszólal a kórus: „Jó étvágyat az ebédhez!" „Köszönjük szééépen!" 
(Fotó: Miskolczi Róbert) 

Mi volt 
az ebéd? 
Ez az a 
k é r d é s , 
ami t az 
o v i b ó l , 
vagy a su-
liból haza-

felé menet a kisgyerekek 
többségétől megkérdez 
anya vagy apa, már csak 
pedagógiai célzatból is. 
Megetted? - folytatódik 
az emberpalánta faggatá-
sa. A válaszokból pedig 
nagy ívű következtetést 
von le az ős, melynek lé-
nyege , hogy a menza-
koszt sohasem lehet elég 
jó. 

- Kevés és nem is finom a 
napközis ebéd - érkezett a mi-
nap, menetrendszerűen a „csö-
rögös" panasz egy apukától, 
aki kisiskolás fia nevében in-
terpellált. 

- ízlés dolga, ki mit szeret 
enni. A gyerekek sem biztos, 
hogy azt kérik ebédre, ami 
egészséges. A spenótról példá-
ul köztudott, hogy hiába jó, 
mégsem a gyerekek kedvenc 
eledele. De például ki gondol-
ná, hogy a vaníliás tejet se 
szeretik a kicsik. Ezért is fon-
tos, hogy változatos legyen az 
étrend - osztotta meg velünk 

tapasz ta la tá t Madarászni 
Szász Éva, az egyetemi napkö-
zi otthonos óvoda vezetője, 
aki szerint az új szolgáltató 
konyháján újszegedi konyhá-
ján finoman főznek. A peda-
gógus szerint az is örvendetes, 
hogy többféle kenyér és pék-
sütemény - például rozske-
nyér és különféle kalács is -
szerepel az étlapon. Az ebéd a 
hét több napján is három fo-
gásból áll, illetve gyakran kap-
nak gyümölcsöt - a szokásos 
alma mellett banánt, manda-
rint is - a gyerekek. 

- Kifejezetten nehéz feladat 
a gyermekétkezte tésben az 
egészséges, tápláló, de a kicsik 
szájízének is megfelelő étrend 
összeállítása - ismeri el dr. 
Nagy-Czirok Eszter gyermek-
orvos. A szegedi ovisoknak és 
iskolásoknak tízórait, ebédet 
és uzsonnát szállító Suli-Host 
Kft. étlaptervét nézegetve az 
orvos elhagyta volna az ott 
szereplő pörköltszerű ételeket, 
az édességeket, meg a vajas-
mézes és a vajas-lekváros ke-
nyereket. Ellenben naponta 
adna gyümölcsöt és tejet vagy 
tejterméket a gyerekeknek. A 
szakember szerint jó lenne, ha 
zöldséges rakott étel, többpá-
rolt hús is szerepelne a kíná-
latban. 

- Az örökölt rendszer átvi-

lágításával, a föltárt hiányos-
ságok és a pazarlás megszün-
tetésével párhuzamosan igye-
keztünk a szegedi óvodások és 
i skolások közé tkez te tésé t 
megoldani, korszerűsíteni -
vont mérleget az áprilistól el-
telt időszakra visszapillantva 
Bádonyi Mihály, a Suli-Host 
Kft . terület i igazga tó ja . A 
szolgáltató cég mozgásterét 
j ogszabá lyok és az önkor -
mányzat helyi rendeletei hatá-
rozzák meg. A vendéglátásról 
és a közétkeztetésről szóló 
jogszabá ly rögzíti az adott 
korcsoportnak megfőzendő 
étel alapanyagát, tápértékét és 
mennyiségét, az önkormány-
zati rendelet pedig az árát. A 
szo lgá l ta tó cég dolga a 
minőség és a vál tozatosság 
biztosítása, a gazdaságosság 
fönntartása mellett. A kft. 9 
konyhája 57 óvoda és 33 álta-
lános iskola; 7 másik főzőhe-
lye pedig 20 középiskola gye-
rekseregét látja el étellel-ital-
lal. 

Az egyik lakótelepi iskolá-
ban - ott j á r tunkkor - mű-
anyag „mosogatótálból" mér-
ték a grízes tésztát a „szakács 
nénik". 

- A legnehezebb - véli Bá-
donyi igazgató - a személyzet 
szemléletének átalakítása. De 
folyamatos a képzés, a fej-

lődés. Például az elmúlt hóna-
pokban minden konyhánk 
működési engedélyt kapott, s 
alkalmassá vált a kétféle menü 
előállítására, ellenben az intéz-
ményeknek csak egy kisebb 
része igényli ezt a fajta válto-
zatosságot. 

A szülők arról is panasz-
kodtak a „csörögnek", hogy 
azért kevés a menzai koszt, 
mert az iskolai konyhások kö-
zül némelyek saját autójukba 
pakolják az ételt... 

- Az új cég „örökölte" a pa-
zarlást, illetve azt, hogy a főző, 
illetve tálaló konyhák személy-
zete „kereset-kiegészítésként" 
elvitte az alapanyag és a kész 
étel egy részét, s maga hasz-
nálta föl, vagy értékesítette -
ismerte el az igazgató. Ezt a 
visszaélést az új cégvezetés 
mára megszüntette, több ko-
rábbi alkalmazottat elbocsátott. 
Az alapfeltételek megteremté-
se után a technológiai fejlesz-
tésre koncentrál. Jövőre példá-
ul konyhagépekre 15 millió fo-
rintot költenek. A kínálatban 
pedig olyan újszerű ételek is 
szerepelnek majd, melyeket a 
gyerekek kértek: így például 
tízóraira vagy uzsonnára gabo-
napehely , ebédre pizza. A 
szolgáltató cég vezetője ma 
már előre tekint. 

Újszászi I lona 

Karácsonyi vásár. To-
vább folytatódik a vita a 
Csörögbcn: jó helyen van-e 
a karácsonyi vásár a Dóm 
téren? N. I. (20-9254-918) 
azt mondja, díszletként va-
lóban szép a Dóm, de a tér 
helyszínként nem alkalmas 
egy karácsonyi vásár meg-
rendezésére. Talán a város 
polgárait is meg kellene 
kérdezni , amikor i lyen 
döntést hoznak a képvi-
selők. Egy magát meg nem 
nevező kereskedő pedig 
„kutyavi lágnak" nevezte 
azokat az állapotokat, ame-
lyek most a Mars téren ta-
pasztalhatók. Kevés keres-
kedő mer te k i f i ze tn i a 
helypénzt a karácsonyi vá-
sárra, s az a néhány is na-
gyon szerény forgalmat tud 
elérni - telefonálónk sze-
rint. Az a véleménye, hogy 
meg kellett volna hagyni a 
Széchenyi téri árusítást, a 
vidékiek és a szegediek 
ugyanis most a bevásárló-
központokba mennek aján-
dékért, és nem az árusokat 
keresik. 

C s i p o g ó . F. O. (405-

csörög a Pannon GSM 

Kedves olvasóink! Közérdekű problé-
máikat, észrevételeiket, tapasztalataikat 
december 20-ig Fekete Klára újságíró 
m u n k a t á r s u n k k a i o s z t h a t j á k meg. 
Ügyeletes munkatársunk reggel 8 és dél-
után 4 óra között hívható a 06-20-9432-
663-as rádiótelefon-számon. Elveszett 
tárgyaikat kereső, illetve talált tárgya-
kat visszaadni szándékozó olvasóink in-
gyenes hirdetésben tehetik közzé mon-
dandójukat. Hirdetésfelvétel: 8 és 18 óra 
között a 06-80-820-220-as zöld számon, illetve személyesen a 
Sajtóházban és hirdetőirodáinkban. 

802) a következő történetet 
mesélte el: aranyvasárnap te-
kintélyes summát hagyott ott 
a Centrumban, kapott is egy 
a jándék tá rgya t „ ju ta lmul" . 
Amikor azonban ki akart lépni 
az áruházból , megszólal t a 
csipogó. Utóbb kiderült, az 
ajándék okozta, ám addig kel-
lemetlen tortúrán kellett ke-
resztül mennie a vétlen vásár-
lónak. 

Buszos sztori. Kónya Imre 
(449-478) azt panaszolta el, 
hogy lánya egy kisgyerekkel 
december 8-án 16.30-kor az 
Izabella-hídnál fel szeretett 

volna szállni a Pusztamérges-
Zákányszék útvonalat je lző 
buszra, ám a sofőr nem en-
gedte. Azt mondta, várja meg 
a Zákányszék-Üllés járatot . 
Ezt az eljárást olvasónk mél-
tánytalannak tartja. 

Poros színpad. Szombaton 
délután az I f júsági Házban 
egy művészeti iskola rende-
zett karácsonyi műsort . Az 
egyik apuka, P. T. szerint a 
színpad annyira poros volt, 
hogy a táncosok ruhájára az 
előadás végén alig lehetett rá-
ismerni. 

Á r a m s z ü n e t . M. L.-né 

(405-798) Szőregról telefo-
nált amiatt, hogy a Démász 
miért éppen a karácsony 
előtt i napokban iktat be 
áramszünetet, akkor, ami-
kor sokan már szabadságon 
vannak és takarítani, mosni 
szeretnének. 

Tisztító. Ebben a város-
ban már minden bezár? -
kérdez te Váradi Is tván 
(469-804). Azt vette észre, 
lassan nem tudja hová vin-
ni tisztításra váró szennye-
sét, sorban zárnak be az át-
vevőhelyek, a minap pedig 
a Fonógyári úti központi 
épületen is lakatot látott... 

Meglepetés . Örömmel 
hívott fel Korek Éva (434-
828), mert nagymamájánál 
tegnap „kint jártak" az ön-
kormányzattól és karácso-
nyi ajándékcsomaggal lep-
ték meg. Szerinte ezzel az 
akcióval nagy örömet tud-
tak szerezni azoknak az 
idős embereknek, akiket a 
városházán felvettek a lis-
tára. 

usuimtxiTM 
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Ülésezett az egyetem tanácsa 

Díszdoktorolcat 
választottak 
A felsőoktatási integ-

rác ió j e g y é b e n t ö b b 
döntés t is h o z o t t leg-
utóbbi ülésén a Szegedi 
T u d o m á n y e g y e t e m ta-
nácsa: felál l í t ják az in-
t é z m é n y T a n á r k é p z é s i 
Bizottságát, és megszü-
letett az immár a tízkarú 
e g y e t e m e t k i s z o l g á l ó 
központi könyvtár szer-
vezeti és működési sza-
bályzata. 

Több személyi ügyet tár-
gyalt a Szegedi Tudománye-
g y e t e m t a n á c s a l egu tóbb i 
ülésén. A testület tagjai tá-
moga t t ák azt a j a v a s l a t o t , 
hogy Göncz Árpád volt köz-
társasági elnöknek díszdok-
tori címet adományozzon az 
egyetem. A Doctor Honoris 
Causa kitüntetéssel az. idén 
leköszönt á l l amfő műfordí-
tói m u n k á s s á g á t , i l le tve a 
szegedi egyetem bölcsészet-
t u d o m á n y i ka rán 1978 és 
1982 között végzett oktatói 
t e v é k e n y s é g é t i smer ik el . 
Díszdoktor i c ímet a d o m á -
nyoz az egyetem Antonello 
Biagini professzornak, a ró-
mai La Sap ienza T u d o m á -
n y e g y e t e m t a n s z é k v e z e t ő 
e g y e t e m i t a n á r á n a k , ak i 
1994 ó t a s z o r o s s z a k m a i 
kapcso la tban áll a szegedi 
bölcsészkarral. 

A tanács úgy határozott , 
h o g y a S z i l á r d L e ó p r o -
fesszori ösztöndíjra dr. Bor 
Zsolt fizikus egyetemi tanárt 
terjeszti fel. Professzor eme-
ritus címet adományoztak az 
SZTE Általános Orvostudo-
mányi Kar két egyetemi ta-
nárának, dr. Szarvas Ferenc-
nek (Endokrinológiai Önálló 
Osztály és Kutató Laborató-
r i u m ) é s dr. Szemere 
Györgynek (Orvosi Geneti-
kai Intézet). 

M e g a l a k u l h a t az S Z T E 
T a n á r k é p z é s i B i z o t t s á g a , 
miután a tanács elfogadta a 
bizottsági tagok személyére 
tett javaslatot . Jóváhagyták 
az e g y e t e m i k ö n y v t á r ú j 
szervezeti és működési sza-
bályzatát, valamint a hallga-
tók részére nyújtható támo-
gatásról, valamint az általuk 
fizetendő díjakról és téríté-
sekrő l s zó ló s zabá lyza to t . 
Az okta tók hal lgatók által 
történő véleményezését rész-
letező szabályzat is átment a 
szavazáson. 

H. Sz. 

napló 

MA 
GILA FERENC, a 24-es válasz-

tókerület (Baktó, Petőfitelep) képvi-
selője fogadóórát tart 17 órától a 
Nádas Presszóban (Tölgyfa u.). 

HOLNAP 
A MUNKÁSPÁRT újszegedi 

alapszervezete 16 órakor taggyűlést 
tart a Hüvelyk u. 1. szám alatti volt 
barakkóvodában. 

DR. BÁLINT JÁNOS a Szocia-
lista Párt jogtanácsosa 15-16 óra 
között ingyenes jogi tanácsadást tart 
Szegeden a Szilágyi u. 2. II. em. 
210-es szobában. Telefon: 420-259. 

KATONA GYULA, a 13-as vá-
lasztókerület (Móraváros) képvi-
selője lakossági fórumot tart 17 órai 
kezdettel a Móravárosi Katolikus 
Közösségi Házban (Kálvária sgt. 
20.). Témák: - Beszámoló a 2000. 
évi képviselői tevékenységről; - A 
2000. évi képviselői alap felhaszná-
lása; - A következő év tervei, ezen 
belül a „Világ Utcája" területén vár-
ható fejlesztések. Vendége: Balogh 
László országgyűlési képviselő. 

KALMÁR FERENC, a 23-as 
választókerület (Rókus) képviselője 
fogadóórát tart 17 órai kezdettel az 
Arany János Általános Iskolában 
(Kukovecz Nana u ). 


